보조배터리 화재 예방 안내

최근 타 대학 기숙사에서 보조배터리 충전 중 화재가 발생하였습니다. 우리 기숙사 또한 유사 사고 예방을 위해 다음과 같은 안전수칙을 안내드리오니, 사생 여러분께서는 반드시 숙지하시어 안전사고 예방에 동참해주시기 바랍니다.



[이상 징후가 있는 보조배터리 실물 예시]



[실제 화재 사례 사진 (출처: 연합뉴스)]

- 사용 중단 권고 배터리

- · 외형이 부풀거나 손상된 제품
- · 충전 중 이상 발열, 연기, 타는 냄새가 나는 경우
- · 제조일로부터 3년 이상 경과된 노후 기기
- · 충전 중 기기의 꺼짐/오류 등 이상 징후

▲ 안전수칙 안내

- · 취침 중 또는 외출 시 충전 금지
- · 이불·침대 등 가연물 근처 충전 금지
- · 정품 충전기 사용 및 완충 후 분리
- ㆍ기숙사 내 화재감지기 및 소화기 위치 사전 숙지
- ※ 기숙사에서는 이상 징후가 있는 전자기기의 사용을 제한할 수 있습니다.
- ※ 위험성이 확인된 경우, 관리실에서 폐기 안내 또는 경고 조치를 시행할 수 있습니다.
- ※ 화재 발생 시 즉시 관리실 또는 119로 신고해 주시기 바랍니다

Power Bank Fire Prevention Notice

Recently, a fire occurred in another university's dormitory while a power bank was being charged.

To prevent similar incidents in our dormitory, we are providing the following safety guidelines.

All residents are strongly advised to read and follow them to help prevent accidents.







[Photos of Actual Fire Incidents (Source: Yonhap News)]

Power Banks Recommended for Discontinuation of Use

- Power banks that are swollen or physically damaged
- If the power bank emits excessive heat, smoke, or a burning smell during charging
- Devices older than 3 years from the manufacturing date
- Devices that show abnormal signs such as turning off or malfunctioning during charging

Safety Guidelines

- Do not charge power banks while sleeping or when away from your room
- · Do not charge near flammable materials such as blankets or beds
- Use certified/original chargers and unplug after fully charged
- · Get to know the locations of fire alarms and extinguishers in the dormitory
- X The dormitory may restrict the use of electronic devices showing abnormal signs.
- ※ If a risk is identified, the management office may provide disposal instructions or issue warnings.
- ※ In the event of a fire, immediately report it to the management office or call 119.

移动电源火灾预防指南

近期,某大学宿舍发生了因移动电源充电引发的火灾事故。 为预防类似事故在本宿舍发生,特此向全体宿舍成员提示以下安全守则, 请大家务必认真阅读并共同参与安全事故的预防工作。



[存在异常迹象的移动电源实物示例]



[实际火灾案例照片(来源:韩国联合通讯社)]

■ 建议停止使用的电池

- ·外观鼓胀或损坏的产品
- ·充电过程中出现异常发热、冒烟、烧焦味等情况
- · 自制造日期起已超过3年的老旧设备
- ・充电过程中设备自动关机/出错等异常现象

▲ 安全须知

- ・禁止在睡觉或外出时充电
- ・禁止在毯子、床铺等可燃物附近充电
- ・请使用正品充电器,并在充满后及时拔出
- ·事先了解宿舍内火灾报警器及灭火器的位置
- ※ 宿舍可能会限制存在异常现象的电子设备使用。
- ※ 若确认存在安全隐患,管理室可进行报废处理或发出警告。
- ※ 若发生火灾,请立即联系管理室或拨打119报警